
Ældrerådet Frederikssund

ÆRF-R-07-09-24

Referat fra ordinært møde i Ældrerådet 
mandag d. 24. september kl. 9.00 

på Tolleruphøj i Frederikssund

Deltagere:
Jørgen Christensen, Ole Klenke, Christian Heiberg, Bent Saysette, John Jensen, Erik 
Nielsen, Lise Lotte Due, Rigmor Nielsen, Hanne Thureson Graae. Ældrechef Bjarne 
Jensen deltog under pkt. 1.

Referent:
Kirsten Kaarsberg

Pkt. 1 Orientering fra kommunen.
Budaetorienterina.
På Social- og Ældreudvalgets område indstilles til 2. behandling, at såvel indtægter 
som udgifter øges. På ældreområdet liggeren besparelse på 1 mio. kr. i 2008 stigende 
til 4,5 mio. kr. i overslagsårene.
Besparelserne omfatter at:
• takster på kost og madudbringning stiger
• der indhentes tilbud på køkkendrift
• en funktionslederstilling nedlægges, idet køkkener og hjemmepleje får samme 

leder
• den ene af Skibbys 2 demenskonsulentstillinger nedlægges.
Øgede udgifter omfatter at:
• halvdelen af alle elever aflønnes på voksenløn for at fremme rekrutteringen.

Pt. er der 56 social- og sundhedshjælperelever og 24 social- og 
sundhedsassistentelever årligt.

• der afsættes budget til anlæg og drift af nyt plejehjem

Pkt. 2 Godkendelse af referat fra 20. august 2007.
Kommentarer til pkt. 1:
• Jørgen Christensen oplyser, at han har foreslået, at alle frivillige indkaldes til møde 

med kommunen.
• Ældrerådet rykker meget kraftigt for at hjemmesiden bliver opdateret.
Referat fra 20. august 2007 godkendt.

Pkt. 3 Orientering fra formand.
Evaluering af temamødei Kianæshallen
180 deltagere. Der var ros fra deltagere og politikere og ønske fra Social- og 
Ældreudvalgets formand om, at det bliver en tilbagevendende begivenhed.
Forslag til næste års mødeindhold og mødested overvejes og tages op på næste 
ældrerådsmøde.

Forebyggende hjemmebesøg
Som opfølgning på orientering tidligere på året tilbyder 1 - 2  forebyggere at orientere 
om, hvordan de oplever arbejdet. Ældrerådet tager imod tilbuddet.

Interview om livskvalitet og sundhed
Det var en positiv oplevelse at deltage i interviewet.

DANSKE ÆLDRERAADS budgetseminar.
Alle papirer påføres Erik Nielsens navn
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Ældrerådet Frederikssund
DANSKE ÆLDRERAADS Medie kursus.
Jørgen Christensen deltager. Hanne Graae taler med redaktøren og melder tilbage.

Høringssvar vedr kvalitetsstandarder på personlig oa praktisk hiælp
- er afsendt i august. Jørgen Christensen sender kopi af svaret til medlemmerne.

Referencegruppen vedr, det nve pleieiemsbvaaeri
- holder møde d. 27/9

Møde vedr, frivilligt socialt arbeide
Jørgen Christensen har deltaget og orienterede om nye kriterier for tilskud. 
Ansøgningsfrist den 15. oktober.
Forslag om at de frivillige mødes med forebyggelsesudvalget.

Sundhedsdialog-forum
Bent Saysette orienterer om, at der på embedsmandeplan arbejdes på en bred vifte af 
tilbud.

Influenzavaccinationerne er startet.

Invitation fra Regionsældrerådet til repræsentantskabsmøde d. 27. september. 
Christian Heiberg deltager.

Pkt. 4 Information og kontakt til bagland.
Orientering fra redaktionsudvalg
Det er aftalt med Frederiks Avis, at Ældrekontakten udkommer i uge 43. 
Redaktionsmøde d 12. oktober.
Høringssvar vedr. budgettet bringes i Ældrekontakten

Pkt. 5 Økonomi.
Udarbejdelse af høringssvar til kommunens budget på ældreområdet.
Af høringssvaret fremgår, at Ældrerådet tager afstand til takststigningen på 
madområdet på mere end 10%.

Gennemgang af budget for temamødet.
Den samlede udgift er på 20.500 kr., heraf financieres 10.000 kr. via tilskud.

Anden udgave af Ældrekontakten.
Der er grønt lys fra forvaltningen.

Pkt. 6 Næste møde og mødested.
Mandag d. 15. oktober 2007 kl. 9.00 i Skibby. Erik Nielsen bestiller lokale m.v.

Pkt. 7 Eventuelt.
Rigmor Nielsen gør opmærksom på, at rollatorbrugere har problemer på Skolestien i 
Jægerspris, fordi der er store niveauforskelle på grund af byggeri. Ole Klenke beder 
forvaltningen om at sørge for nedkørselsramper af asfalt.

Der aftales møde den 26. november 2007 kl. 11 - 12 på Tolleruphøj. Herefter 
uformelt julekomsammen fra kl. 12 - 14 med henblik på at lære hinanden bedre at 
kende.
Christian Heiberg undersøger, om der er lokale til rådighed.
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